



ថ្ងៃទី១២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២

**សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន**  
**អ.វ.ត.ក សហការរៀបចំការប្រកួតប្រជែង**  
**តុលាការនិម្មិតផ្នែកច្បាប់មនុស្សធម៌អន្តរជាតិ**  
**នៅវគ្គផ្តាច់ព្រ័ត្រថ្នាក់ជាតិ**

កាលពីថ្ងៃអាទិត្យ ទី១១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ អង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញក្នុងតុលាការកម្ពុជា (អ.វ.ត.ក) បានសហការរៀបចំការប្រកួតប្រជែងតុលាការនិម្មិតផ្នែកច្បាប់មនុស្សធម៌អន្តរជាតិ នៅវគ្គផ្តាច់ព្រ័ត្រថ្នាក់ជាតិ ជាមួយគណៈកម្មាធិការកាកបាទក្រហមអន្តរជាតិ (ICRC) និងសាកលវិទ្យាល័យនីតិសាស្ត្រ និងវិទ្យាសាស្ត្រសេដ្ឋកិច្ច ។

បណ្តានិស្សិតដែលបានចូលរួមប្រកួតប្រជែងមានចំនួនបួនក្រុម មកពីសាកលវិទ្យាល័យនានាបានឈានទៅដល់វគ្គពាក់កណ្តាលផ្តាច់ព្រ័ត្រ និងវគ្គផ្តាច់ព្រ័ត្រដែលត្រូវបានរៀបចំនៅក្នុងបរិវេណបន្ទប់សវនាការ អ.វ.ត.ក។ អ្នកប្រកបវិជ្ជាជីវៈច្បាប់ចំនួនប្រាំពីររូប រួមទាំងចៅក្រម Martin KAROPKIN ជាចៅក្រមនៃអង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងបានបំពេញមុខងារចៅក្រមវិនិច្ឆ័យក្នុងការប្រកួតប្រជែងនេះ។ ក្រុមដែលទទួលជ័យជម្នះ រួមមាន លោក ស៊ុន ច័ន្ទសុភាព កញ្ញា ថោង រតនវិមាន និងកញ្ញា នីន សុធាវី នឹងបន្តទៅចូលរួម ប្រកួតប្រជែងថ្នាក់តំបន់នៃតុលាការនិម្មិតផ្នែកច្បាប់មនុស្សធម៌អន្តរជាតិ ក្នុងឆ្នាំ២០២៣ ដែលរៀបចំនៅទីក្រុងហុងកុង។

លោកស្រី Dena FISHER ជាប្រធានបេសកកម្មតំណាង ICRC បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “វាជាកិត្តិយសដ៏ធំធេងណាស់ ដែលយើងអាចរៀបចំការប្រកួតប្រជែងតុលាការនិម្មិតផ្នែកច្បាប់មនុស្សធម៌អន្តរជាតិ នៅវគ្គផ្តាច់ព្រ័ត្រនៅអ.វ.ត.ក ក្នុងឆ្នាំនេះ។ វាបានផ្តល់ឱកាសពិសេស និងមានអត្ថន័យខ្លឹមសារមួយដល់ក្រុមប្រកួតប្រជែង ក្នុងការសម្តែងសមត្ថភាពបង្ហាញទុក្ខិករណ៍ផ្នែកច្បាប់របស់ខ្លួនចំពោះមុខក្រុមចៅក្រម នៅក្នុងបន្ទប់សវនាការជាប្រវត្តិសាស្ត្រនេះ។ ខ្ញុំជឿថា ប្អូនៗនិស្សិតនឹងទទួលបានបទពិសោធន៍ អនុវត្តន៍ជាក់ស្តែងពីការប្រកួតប្រជែងនេះ ដែលនឹងអាចជួយឱ្យពួកគេទទួលបានជោគជ័យក្នុងការសិក្សា និងវិជ្ជាជីវៈនាពេលអនាគត”។

ច្បាប់មនុស្សធម៌អន្តរជាតិ ដែលមានចែងក្នុងអនុសញ្ញាទីក្រុងហ្សឺណែវ និងពិធីសារនានា របស់ អនុសញ្ញាទាំងនេះ គឺជាបណ្តុំវិធាននានាដែលមានគោលបំណងបញ្ចៀសនូវទុក្ខវេទនារបស់មនុស្សជាតិ និងទប់ស្កាត់មិនឱ្យកើតមានជាថ្មីនូវអំពើឃោរឃៅបំផុតដោយសារសង្គ្រាម។

លោកស្រី Fisher បានបន្ថែមថា៖ “ICRC សូមថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅដល់ អ.វ.ត.ក ដែល បន្តឧបត្ថម្ភគាំទ្រដល់គំនិតផ្តួចផ្តើមនេះ និងបានផ្តល់នូវបទពិសោធន៍បំផុសស្មារតីដល់ប្អូនៗនិស្សិតដែលខិតខំប្រឹងប្រែង ចូលរួមការប្រកួតប្រជែងនៅថ្ងៃនេះ។ ខ្ញុំសូមសម្តែងការអបអរសាទរដល់អ្នកច្បាប់វ័យក្មេងទាំងអស់របស់យើង ដែល បានជោគជ័យដល់វគ្គផ្តាច់ព្រ័ត្រក្នុងការប្រកួតប្រជែងនេះ និងសូមជូនពរឱ្យពួកគេទទួលបានជោគជ័យថែមទៀតនា ពេលអនាគត”។

លោកស្រី តាន់ បូរ៉ាវីន មកពីសាកលវិទ្យាល័យនីតិសាស្ត្រ និងវិទ្យាសាស្ត្រសេដ្ឋកិច្ចបានគូសបញ្ជាក់ថា៖ “ការ ប្រកួតប្រជែងតុលាការនិម្មិតផ្នែកច្បាប់មនុស្សធម៌អន្តរជាតិ គឺជាធាតុមួយយ៉ាងសំខាន់ សម្រាប់ ផ្តល់ជាបទពិសោធន៍ ផ្នែកសិក្សាអប់រំដល់ប្អូនៗនិស្សិតច្បាប់កម្ពុជា។ ជាថ្មីម្តងទៀត នៅឆ្នាំនេះ បន្ទប់សវនាការនៅ អ.វ.ត.ក ជាកន្លែងដែល បង្កើតឡើងនូវការចងចាំផ្នែកច្បាប់ និងប្រវត្តិសាស្ត្រនៅកម្ពុជា បណ្តានិស្សិតច្បាប់របស់យើងបានបង្ហាញនូវភាពជំ នាញ និងវិជ្ជាជីវៈផ្នែកច្បាប់របស់ខ្លួន។ ខ្ញុំសង្ឃឹមថា នៅឆ្នាំក្រោយៗទៀត ប្អូនៗនិស្សិតដែលមានចំណាប់អារម្មណ៍ និងចង់ដឹងចង់ឃើញ នឹងមកចូលរួមការប្រកួតប្រជែងនេះ ដើម្បីបន្តកេរដំណែលរបស់តុលាការនេះ”។

អ.វ.ត.ក សូមអបអរសាទរដល់ប្អូនៗនិស្សិតទាំងអស់ដែលបានចូលរួម និងបានខិតខំប្រឹងប្រែងលើកកម្ពស់គោល ការណ៍សំខាន់ៗនៃច្បាប់មនុស្សធម៌អន្តរជាតិ និងរង់ចាំបន្តគាំទ្រយ៉ាងសកម្មដល់គំនិតផ្តួចផ្តើមទាំងនេះ ក្នុងអំឡុងពេល បំពេញមុខងារសេសសល់របស់ខ្លួន។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖

**លោក នេត្រ ភក្ត្រា**

ប្រធានផ្នែកកិច្ចការសាធារណៈ និងជាអ្នកនាំពាក្យ

ទូរស័ព្ទ៖ +៨៥៥ (០) ១២ ៤៨៨ ១៥៦

អ៊ីមែល៖ [neth.phektra@eccc.gov.kh](mailto:neth.phektra@eccc.gov.kh)